
Classis Noord 

Gereformeerde Kerken Nederland 

Kort Verslag van de vergadering op 17 februari 2022 te Hardenberg 

Namens de samenroepende kerk Gereformeerde Kerk Hardenberg opent ds. R. van der Wolf de 

vergadering. Hij heet de aanwezige afgevaardigden en de gasten vanuit Groningen Zuidoost welkom 

en leest uit de Schrift Jesaja 49:14-19. De preses geeft een overdenking naar aanleiding van dit 

Schriftgedeelte, laat zingen psalm 48 vers 4 en gaat voor in gebed.  

Er is vooraf onderzoek naar de geloofsbrieven van de afgevaardigden uitgevoerd; alle classiskerken zijn 

wettig vertegenwoordigd. Het moderamen zal bestaan uit:  

- Ds. R. van der Wolf, preses 

- Br. R. de Boer, scriba (geen afgevaardigde) 

- Ds. P. Helmus, assessor. 

In verband met de afwezigheid van ds. Bas en ds. Heres stemt de vergadering er mee in dat ds. Van 

der Wolf zal presideren. De vergadering is er mee akkoord dat br. R. de Boer, die geen afgevaardigde 

is, de notulen zal maken.  

Nadat het moderamen plaats heeft genomen, wordt eerst de agenda, zonder wijzigingen, vastgesteld.  

Voorafgaand aan het vaststellen van de agenda wordt er vanuit de kring van aanwezige emeriti 

gevraagd of door hen advies gegeven kan worden in de vergadering. De preses deelt mee dat dit in het 

reglement van de classis Noord niet is opgenomen.  

Aanvraag aansluiting GKN door de GK Zuidoost Groningen: Middels een ingekomen brief vraagt het 

huidige kerkbestuur van de GK Zuidoost Groningen om toelating als kerk tot het kerkverband van de 

GKN in het ressort van classis Noord. De gemeente heeft reeds haar beoogde ambtsdragers gekozen 

in een vrije verkiezing. De voorzitter legt deze aanvraag aan de vergadering voor. Naast blijdschap voor 

het toetreden van weer een nieuwe gemeente zijn er ook vragen over de volgordelijkheid van deze 

aanvraag. De discussie spint zich rondom de kerkordelijke status van de kerk in Groningen. Naar art.39 

KO kan de gemeente van Groningen ZO pas als kerk toegelaten worden als zij is geïnstitueerd. Er wordt 

besloten dat de kerk van Assen-Kornhorn wordt aangewezen om de ambtsdragers in Groningen te 

bevestigen en daarmee zal de geïnstitueerde kerk van Groningen ZO een feit zijn. De eerstvolgende 

classisvergadering zal Groningen ZO officieel als classiskerk aanwezig zijn door haar afgevaardigden. 

Na het heugelijke feit dat de kerk van Groningen ZO in principe tot de GKN is toegelaten, wordt er kort 

gepauzeerd om de aanwezige gasten uit Groningen geluk te wensen.  

Vaststelling notulen van de classisvergadering van 7 oktober 2021 te Assen: Er zijn geen op- of 

aanmerkingen binnen gekomen, waardoor de notulen worden vastgesteld. 

Rapportage uitgegane stukken. Er is op de vergadering niets bekend over uitgegane stukken, en 

daarom kan dit niet afgehandeld worden.  

De kerk van Assen-Kornhorn wil door middel van een ingekomen brief een punt van orde maken. Dit 

betreft het eerder afwijzen van een verzoek om een buitengewone classis, terwijl twee classiskerken 

daar om verzocht hadden. De bedoeling van de bespreking was niet om het geval dat hiertoe 

aanleiding gaf inhoudelijk aan de orde te stellen, maar om het reglement op dit punt nog eens goed 

tegen het licht te houden. De bespreking spitste zich toe op het verplichtende karakter van een verzoek 



zoals voornoemd, volgens artikel 4 van het huishoudelijk reglement. Het voorstel van Assen-Kornhorn 

is om expliciet uit te spreken dat de samenroepende kerk gehouden is om een buitengewone classis 

samen te roepen als twee of meer kerken daartoe een verzoek doen. Het inhoudelijke oordeel over de 

ontvankelijkheid van zo’n verzoek valt toe aan de classiskerken ter vergadering. Het voorstel van 

Assen-Kornhorn wordt na stemming aangenomen.  

Bij de kerkelijke rondvraag naar art. 41 KO is er een schriftelijke bijdrage uit de kerk van Assen-

Kornhorn. Aangezien deze brief dezelfde inhoud behelst als het nog te behandelen revisieverzoek 

besluit de vergadering deze brief bij dat agendapunt te betrekken.  

Appelzaken en revisieverzoeken. Er ligt een revisieverzoek van de kerk van Assen-Kornhorn van het 

classisbesluit van 7 oktober 2021 om geen buitengewone GS samen te roepen, om het rapport van 

deputaten EGB te bespreken. Voordat dit stuk besproken wordt, is er eerst een discussie of deze 

materie in comité besproken hoort te worden. De vergadering stemt in meerderheid voor een 

publiekelijke behandeling. Vervolgens wordt er besproken of het stuk ontvankelijk kan worden 

verklaard. Na een bespreking van argumenten beslist de vergadering middels stemming dat het 

revisieverzoek ontvankelijk is en behandeld kan worden.  

Na een inhoudelijke bespreking in verschillende ronden, waarin de afgevaardigden ruim gelegenheid 

krijgen om hun inbreng te geven, tekent zich in de vergadering een duidelijk verschil van inzicht af. Het 

centrale punt is dat er classiskerken in het ressort meer tijd nodig hebben om plaatselijk moeiten 

pastoraal te bearbeiden en menen dat het nog geen tijd is om een vervroegde synode samen te 

roepen. De andere kant meent dat het mogelijk moet zijn om het plaatselijke proces gelijk op te laten 

gaan met het verder werken aan eenheid met de DGK op landelijk niveau. In de discussie komt verder 

de vraag op of de classis wel gerechtigd is om een buitengewone synode tegen te houden, aangezien 

volgens de afgevaardigden van Assen-Kornhorn en Zuidhorn op de laatst gehouden synode daarin was 

voorzien wanneer deputaten EGB hun werk hadden afgerond. In de bespreking hierover blijft verschil 

van mening. De vergadering komt niet tot overeenstemming aangaande het revisieverzoek, maar het 

gevoelen van de afgevaardigden is wel dat men kerkelijke eenheid als een opdracht van Christuswege 

ziet en daar ook plaatselijk aan wil werken. De wil tot eenheid is er en wordt door de aanwezigen 

uitgesproken. Echter de meerderheid vindt daarin het plaatselijke proces leidend aangezien men eerst 

herderlijke verantwoordelijk draagt voor de eigen gemeenten. Het revisieverzoek van de kerk van 

Assen-Kornhorn wordt met vier stemmen voor, één onthouding en vijf tegen verworpen.  

De preses dankt de vergadering voor de bespreking, ondanks dat er geen overeenstemming is, was er 

wederzijds een respectvolle en begripvolle benadering. Dat is iets om dankbaar voor te zijn.  

Er zijn geen voorstellen en instructies uit de kerken.  

De visitatierapporten van Dalfsen, Hardenberg en Zuidhorn worden vastgesteld en er wordt op 

gewezen dat de overige visitaties nog gedaan moeten worden.  

Benoemingen: De vacature van deputaat-scriba blijft nog open staan.  

Persoonlijke rondvraag: Een afgevaardigde van Dalfsen spreekt zijn dankbaarheid uit richting de raad 

van Hardenberg, dat zij de taak als samenroepende kerk vervuld hebben in een periode dat er ziekten 

zijn in Dalfsen.  

Volgende vergadering: donderdag 9 juni 2022. Preses: Ds. A. Bas. Scriba: GK Kampen. Assessor: GK 

Zuidhorn. Samenroepende kerk GK Kampen. De locatie wordt nog bekend gemaakt. Na het zingen van 

psalm 46:2 gaat de preses voor in dankgebed en sluit de vergadering.  




